
پس لرزه های افشای یک وام
پس از واکنش های مطرح شده درخصوص 
دریافت وام قرض الحسنه میلیاردی توسط 
رئیس و برخی اعضای هیأت مدیره سازمان 
بورس، صبــح امروز رئیس این ســازمان، 
اســتعفای خود را به شــورای عالی بورس 
ارئه داد و مقرر اســت عصر امروز به صورت 
پیش از موعد، جلسه فوق العاده شورای عالی 
بورس با هدف رسیدگی به موضوع استعفای 
مجید عشقی برگزار شود.به گزارش ایسنا، امروز اولین پس لرزه  نامه سازمان بازرسی خطاب به وزیر 
اقتصــاد در رابطه با موضوع دریافت وام میلیاردی از ســوی رئیس و برخی از اعضای هیأت مدیره 
ســازمان بورس و اوراق بهادار مشاهده شد. مجید عشقی - رئیس سازمان بورس، صبح امروز نامه 
اســتعفای خود را به شورای عالی بورس ارائه داد و مقرر است عصر امروز، جلسه فوق العاده شورای 
عالی بورس به ریاست وزیر امور اقتصادی و دارایی در ساختمان وزارت اقتصاد برگزار شود.ماجرای 
نامه سازمان بازرسی کل کشور از آنجا آغاز شد که این سازمان در تاریخ ۱۰ شهریور ماه طی نامه ای 
عبدالناصر همتی - وزیر اقتصاد - را از دریافت وام از ســوی رئیس و برخی از اعضای هیأت مدیره 
سازمان بورس، مطلع کرد. مبلغ این وام ها در مجموع به ۱۰.۵ میلیارد تومان می رسد که بازپرداخت 
آن ۱۰ ساله و با سود چهار درصد است و علاوه بر رئیس سازمان بورس، چهار عضو دیگر از اعضای 

هیأت مدیره این سازمان در دریافت این وام سهیم هستند.

رئیس سازمان بورس استعفا کرد
مطرح شــده  حواشــی  پــی  در 
در خصــوص دریافــت وام هــای 
قرض الحســنه میلیاردی از سوی 
رئیــس و برخــی اعضــای هیات 
مدیــره ســازمان بــورس، رئیس 
سازمان بورس و اوراق بهادار امروز 
اســتعفای کتبی خود را به رئیس 

شورای عالی بورس ارائه داد.
بــه گزارش ایســنا، طبــق اعلام 

ســازمان بورس و اوراق بهادار، مجید عشقی که پیش تر بلافاصله پس از رای اعتماد مجلس شورای 
اسلامی به عبدالناصر همتی - وزیر امور اقتصاد و دارایی - به صورت شفاهی استعفای خود را به وزیر 
امور اقتصادی و دارایی، اعلام کرده بود، امروز با ارســال نامه ای به طور رسمی از سمت خود استعفا 
داد.مجید عشقی در تاریخ ۲۱ مهر ۱۴۰۰ با رای اکثریت اعضای شورای عالی بورس به عنوان رئیس 
ســازمان بورس و اوراق بهادار انتخاب شده بود. عشــقی ۳۰ ماه بعد یعنی در ۲۰ فروردین ۱۴۰۳ 
یک بار دیگر با کســب رای اعتماد و حمایت مجدد اعضای شــورای عالی بورس برای دو سال و نیم 

دیگر در سمت خود ابقا شده بود.
حال با وجود گذشت حدود پنج ماه از این دوره، با توجه به تغییر دولت و انتخاب وزیر جدید اقتصاد، 
رئیس سازمان بورس برای باز گذاشتن دست وزیر اقتصاد برای اعمال تغییر در ساختار مدیریت بازار 
سرمایه از سمت خود استعفا داد.گفتنی است؛ طی روزهای اخیر اخباری مبنی بر دریافت وام های 
چند میلیاردی از سوی رئیس و اعضای هیات مدیره سازمان بورس مطرح شد و سازمان بازرسی از 
وزیر اقتصاد رسیدگی به این موضوع را خواستار شد. همتی نیز به این موضوع ورود کرد و از رئیس 
سازمان بورس توضیح خواست.در این زمینه مجید عشقی - رئیس سازمان بورس - اعلام کرد که 
شورای عالی بورس بر اساس ماده ۴ قانون اوراق بهادار، مسئولیت تعیین حقوق و دستمزد مزایای 
هیئت مدیره ســازمان بورس را برعهده دارد و این مبالغ هم براســاس مصوبه شورا پرداخت شده و 
پرداخت چنین مبالغی در تمامی نهادهای پولی و مالی متناظر، یک روال کاملا عادی است و حتی 
در برخی نهادها مبالغ پرداختی بیشتر از این است. از سوی دیگر، مدیران و کارکنان سازمان بورس، 
به خاطر شــرایط خاص این نهاد، با محدودیت های متعددی مواجه اند، در نتیجه برای حفظ منابع 
انسانی نهاد ناظر بازار سرمایه، لازم است این تسهیلات پرداخت شود. به گفته وی، این مبالغ از محل 

منابع خود سازمان پرداخت شده و از منابع بانکی نبوده است.

با تصویب هیات عالی بانک مرکزی، دســتورالعمل تاســیس، فعالیــت و نظارت بر 
موسسات پس انداز و تسهیلات مسکن به شبکه بانکی ابلاغ شد.به گزارش ایسنا، بانک 
مرکزی طی بخشنامه ای به شماره ۱۳۵۲۳۳/۰۳  در تاریخ ۱۷ شهریور و پیرو بخشنامه 
شــماره ۲۱۶۱۲۲/۹۵ مورخ ۰۸/۰۷/۱۳۹۵ »دستورالعمل اجرایی تأسیس، فعالیت و 
نظارت بر موسسات پس انداز و تسهیلات مسکن« را به شبکه بانکی کشور ابلاغ کرد.  
در این بخشنامه آمده اســت: با عنایت به بند )الف( ماده )۳۷( »قانون بانک مرکزی 
جمهوری اسلامی ایران« مصوب سال ۱۴۰۲ و بند )الف( ماده )۹( »قانون برنامه هفتم 
پیشرفت جمهوری اسلامی ایران« مصوب سال۱۴۰۳، بازنگری »دستورالعمل اجرایی 
تأســیس، فعالیت و نظارت بر موسسات پس انداز و تسهیلات مسکن« از حیث موارد 

مزبور در دســتور کار بانک مرکزی قرار گرفت و اصلاحات انجام شده در جلسه مورخ 
۱۱/۰۵/۱۴۰۳ هیأت عالی بانک مرکزی مطرح و تصویب گردید.  این دســتورالعمل 
که پیش تر مشتمل بر )۱۸( ماده و )۴( تبصره در یکهزار و دویست و بیست و سومین 
جلسه مورخ ۱۶/۰۶/۱۳۹۵ شورای پول و اعتبار به تصویب رسیده بود، با اصلاحاتی در 
متن در )۱۸( ماده و )۴( تبصره در جلســه فوق العاده مورخ ۱۴۰۳/۵/۱۱ هیأت عالی 
به تصویب رســید.بانک ها موظفند اصلاحیه دستورالعمل مزبور را به قید تسریع و با 
لحاظ مفاد بخشنامه شماره ۱۴۹۱۵۳/۹۶ مورخ ۱۶/۰۵/۱۳۹۶ به تمامی واحدهای آن 
بانک /مؤسسه اعتباری غیربانکی ابلاغ و بر حسن اجرای آن نظارت کافی به عمل آورند.  

دستورالعمل تاسیس، فعالیت و نظارت بر موسسات پس انداز و تسهیلات مسکن

بازآفرینی  شرکت  مدیرعامل 
ابتدای  تا  ایران گفت:  شهری 
شــهریور امسال بالغ بر ۳۰۵ 
هــزار واحــد در بافت هــای 
فرســوده نوسازی شده است.

مهر،  گــزارش خبرگزاری  به 
محمــد آئینــی مدیرعامــل 
شــهری  بازآفرینی  شــرکت 
ایران در مورد آمار نوســازی 
بافت های فرســوده شــهری 
نوســازی  فراینــد  گفــت: 
در  مســکونی  واحدهــای 
بافت های فرســوده تا ابتدای 
شــهریور امســال بــه ۳۰۵ 
هزار واحد رســیده است.وی 
در مورد اســتان های برتر در 
فرسوده  بافت های  نوســازی 

گفــت: ۱۴ اســتان برتر در این زمینه به ترتیب اســتان های تهران، خراســان 
رضوی، خوزســتان، اصفهان، آذربایجان شــرقی، آذربایجــان غربی، مازندران، 
البرز، همدان، فارس، کرمانشاه، قم، گلستان و کردستان ثبت شده اند.مدیرعامل 
شرکت بازآفرینی شهری ایران با اشاره به تأکید وزیر راه و شهرسازی در جلسه 
رأی اعتماد بر شتاب بخشــی نوســازی ابنیه پایدار با بسته های تشویقی، اظهار 
کرد: دولت چهاردهم با نگاه جدید در کنار مردمی ســازی نوســازی بافت های 
فرســوده، حضور پررنگ تــری را از متخصصین، انجمن هــای صنفی حرفه ای و 
ســازمان های مردم نهاد در اولویت قرار می دهد تا نوســازی با شــتاب بیشتری 

انجــام شــود.آئینی در توضیــح 
خدمات  توســعه  وضعیت  آخرین 
زیر بنایی و روبنایی گفت: تاکنون 
خدمــات  تأمیــن  پــروژه   ۸۴۰
زیربنایی و روبنایی توسط شرکت 
بازآفرینی شــهری ایــران تکمیل 
و تحویل شده اســت و در دولت 
چهاردهم احــداث و تکمیل ۴۰۵ 
پــروژه دیگر علاوه بــر پروژه های 
برنامه جامع  قالــب  جدید که در 
اقدام مشــترک اعضای ستاد ملی 
بازآفرینی شــهری پایدار هستند، 
روند  به  اشاره  با  آغاز می شود.وی 
فرسوده  بافت های  تعیین محدوده 
در شــهرها، گفــت: بــر اســاس 
شــاخص های تعیین شده از سوی 
شهرســازی  و  معماری  شــورای 
کشــور، شــهرداری ها محدوده هایی را به کمیســیون ماده ۵ اســتان معرفی 
می کنند که پس از تصویب در این کمیســیون به عنوان محدوده بافت فرسوده 
شــهرها شــناخته می شــود.آئینی در مورد تشــخیص ملک افراد در بافت های 
فرســوده، اظهار کرد: افراد می توانند با ارســال کد پستی یا کد جام مندرج بر 
روی ســند مالکیت خود به ســامانه پیامکی ۳۰۰۰۸۶۱۲ یا مراجعه به سامانه 
ثبت نام تســهیلات نوسازی بافت های فرسوده شرکت بازآفرینی شهری ایران به 
نشانی facility.udrc.ir نســبت به اینکه ملکشان در محدوده بافت های فرسوده 

است یا خیر مطلع شوند.
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سخنگوی وزارت خارجه گفت: رژیم اسرائیل ناامید از دستیابی به پیروزی بر مقاومت و ملت فلسطین، راهبرد »زمین سوخته« را دنبال می کند.
به گزارش خبرگزاری مهر، »ناصرکنعانی« سخنگوی وزارت خارجه در ایکس نوشت: در خبرها آمده است که نظامیان رژیم اسرائیل بعد از ۱۰ روز تجاوز به اردوگاه جنین 
و ۴ روز تجاوز به شهر طولکرم در شمال کرانه باختری، از این دو شهر عقب نشینی کرده اند.وی افزود: تصاویر تخریب جنون آمیز همه زیرساخت های شهری و خدماتی نوار 
غزه و اکنون بخش هایی از شمال کرانه غربی بویژه "جنین" و "طولکرم" نشان می دهد رژیم اسرائیل ناامید از دستیابی به پیروزی بر مقاومت و ملت فلسطین، راهبرد "زمین 
سوخته" را دنبال می کند.سخنگوی وزارت خارجه عنوان کرد: کشورها و مجامع بین المللی نسبت به پیشگیری از تکرار جنایات جنگی نوار غزه در کرانه غربی توسط رژیم 

اسرائیل وظایف قانونی، اخلاقی و انسانی دارند.

www.sobh-eqtesad.ir

کنعانی:

رژیم اسراییل راهبرد »زمین سوخته« را دنبال می کند
info@sobh-eqtesad.ir

عضو انجمن صنفی آرد سازان ایران:

شرکت های دولتی واردکننده 
غلات، سیلو نگهداری ندارند

عضو انجمن صنفی آردسازان با بیان اینکه شرکت های دولتی خریدار غلات 
دارای سیلو نبوده اما مبادرت به واردات می کنند، گفت: سازمان تعاون روستایی 
بدون سیلو سالانه میلیون ها تن غلات وارد می کند.به گزارش خبرنگار مهر، امروز 
شنبه ۱۷ شهریور نشست خبری کنفرانس غلات ایران برگزار شد. شریف نظام 
مافی از دست اندرکاران حوزه غلات در جمع خبرنگاران گفت: هر ساله کنفرانس 
بین المللی غلات در کشورهای مختلف برگزار می شود اما چند سالی است که 
از ایران دعوت به عمل نمی آید.وی عنوان کرد: پس از اعمال تحریم در واقع 
حضور ایران در این کنفرانس جهانی ممنوع شد. پس از این مساله فعالان این 
حوزه تصمیم گرفتند در راستای تأمین امنیت غذایی و غلات مورد نیاز کشور 
در داخل، کنفرانس برگزار شود. این امر در حال انجام است و حتی از فعالان این 
حوزه در کشورهای مختلف نیز دعوت می شود.وی افزود: زمینه های کار همان 
سرفصل های بین المللی در بخش نوآوری برای تأمین غلات مورد نیاز است زیرا 
هر روز اتفاق های جدیدی در بازار غلات جهان رخ می دهد که لازم است برای 
تأمین ذخایر استراتژیک و آینده بازار از این مباحث دور نباشیم.مافی با اشاره 
به تأمین محصولات اساسی ذرت، گندم، جو، خوراک دام که پیش بینی شده 
امسال برنج هم به آن اضافه شود از جمله مباحث قابل پیگیری در کنفرانس 

غلات دانست.قیمت تمام شده نان در کشور بالا است
در ادامه علیرضا کریمی، رئیس کانون هماهنگی زنجیره گندم، آرد و نان درباره 
اهداف کنفرانس غلات اظهار کرد: بارها موضوع خودکفایی هر یک از محصولات 
اساسی در کشور مطرح شده که در برخی هم این خودکفایی محقق شده است 
اما زمانی این خودکفایی مفید است که پایدار باشد.وی توضیح داد: هنگامی 
تولید پایدار محقق می شود که از مرحله کاشت تا بازار، نیازمندی ها به طور 
شفاف، مشخص باشد. خودکفایی نیاز به زیرساخت دارد و این زیرساخت ها باید 
از تأمین بذر تا آمایش سرزمین و نظام سهام داری در مزرعه مجدد مورد بازنگری 
قرار گیرد.رئیس کانون هماهنگی زنجیره گندم، آرد و نان با اشاره به ضرورت 
تعامل بخش دولتی، خصوصی و دانشگاه اظهار کرد: تعامل بین این ۳ ضلع یکی 
از اهدافی است که در کنفرانس غلات پیگیری می شود و شاه بیت آن نان به 
عنوان محصول نهایی است.وی عنوان کرد: قیمت تمام شده نان در کشور بالا 
است و به لحاظ کیفیت جای کار دارد. ما باید به سمت و سویی حرکت کنیم 
که در زنجیره تأمین، قیمت تمام شده نان کاهشی باشد.وزارت جهاد کشاورزی 
در تأمین امنیت غذایی قانون را رعایت نمی کنددر ادامه این نشست محمدرضا 
مرتضوی، عضو انجمن صنفی آرد سازان ایران گفت: ایران با جمعیتی بالاتر از 
۸۰ میلیون نفر یکی از قطب های جهانی در مصرف غلات به شمار می رود. 
بنابراین ضرورت دارد تا با افزایش سطح آگاهی، دولتمردان تصمیمات درست 
تری اتخاذ کنند.وی با بیان این که سالانه بین ۱۷ تا ۱۸ میلیون تن غلات وارد 
کشور می شود، عنوان کرد: با توجه به نوسان اقلیمی و شرایط داخلی در بخش 
خودکفایی کالاهای اساسی، این عدد می تواند به حداقل ۱۲ تا ۱۶ میلیون تن 
و در بالاترین حجم واردات ۱۸ تا ۲۰ میلیون تن برسد. لذا ساماندهی این بازار 
و هزینه کرد حداقل ارز با آگاهی از روند جهانی بازار غلات شدنی است.وی 
با بیان این که بین ۷ تا ۹ میلیون تن غلات وارد شده مربوط به ذرت است، 
یادآور شد: در دانه های روغنی بخش زیادی از نیازمندی داخل از طریق واردات 
تأمین می شود.انجمن صنفی آرد سازان ایران با اشاره به شرکت های دولتی تأمین 
کننده غلات عنوان کرد: در حوزه غلات تصمیمات مهمی در شرکت پشتیبانی 
امور دام گرفته می شود. در حال حاضر بزرگ ترین شرکت های زیان ده همین 
شرکت های دولتی هستند که علم و آگاهی درستی از وضعیت بازار جهانی غلات 
ندارند.مرتضوی با اشاره به امنیت غذایی هم گفت: یکی از شاخص های مهم در 
تأمین امنیت غذایی، فراوانی و در دسترس بودن کالاها با قیمت مناسب برای 
جامعه است. این یک واقعیت است که به لحاظ زمین، آب و شرایط اقلیمی 
توانمندی کشور در تأمین امنیت غذایی مشخص است. در کنار این موضوع 
ما نتوانسته ایم از ظرفیت های موجود نیز استفاده بهینه کنیم. به عنوان مثال، 
عراق بزرگترین واردکننده آرد در همسایگی ایران است اما سهم ایران در این 
بازار صفر است چون تصمیمات درست و به هنگام گرفته نمی شود.وی ادامه 
داد: یکی از شاخص ها در تأمین امنیت غذایی رعایت قانون و استانداردهای 
کشور برای تأمین، نگهداری و خرید کالاهای اساسی است که متأسفانه وزارت 
جهاد کشاورزی در مورد گندم در تعیین میزان افت، قانون را رعایت نکرده و 
این امر در آینده تأثیر منفی در بازار کالاهای اساسی خواهد داشت.وی با بیان 
این که شرکت های دولتی خریدار غلات دارای سیلو نبوده اما مبادرت به واردات 
می کنند، اظهار کرد: سازمان تعاون روستایی کشور سالانه میلیون ها تن واردات 
غلات دارد بدون این که سیلویی داشته باشد.این عضو انجمن صنفی آرد سازان 
ایران با تاکید بر این که بزرگ ترین چالش آینده کشور همین شرکت های دولتی 
زیان ده در حوزه غلات هستند، تصریح کرد: یکی از راهکارهای برون رفت از 

وضعیت موجود واگذاری امور به خود مردم است.

وزیر راه و شهرسازی:

آیین نامه های اجرایی قوانین 
برنامه هفتم توسعه تدوین 

می شود
شهرســازی  و  راه  وزیــر 
از تدویــن آیین نامه هــای 
اجرایــی قوانیــن برنامــه 
در حوزه  توســعه  هفتــم 
راه و شهرســازی در آینده 
نزدیک خبر داد.به گزارش 
خبرگــزاری مهــر، فرزانه 
صادق مالواجرد وزیر راه و 

شهرسازی امروز )شنبه، ۱۷ شهریور( در نشست مشترک با شرکت عمران 
شــهرهای جدید، بر ضرورت توجه به مطالبات مســکن و همراهی بخش 
خصوصی برای پاســخ به این نیازها تاکید کــرد و گفت: برای بهره مندی 
از همراهــی بخش خصوصی، باید امکان اعلام آمادگی برای مشــارکت از 
ســوی همه و انتخاب تخصصی از میان درخواست کنندگان فراهم شود.

صادق گفت: به ســرعت گزارش دقیق و واقع بینانــه وضع موجود تدوین 
شــود که با مســتند کردن وضع موجود، برنامه ریزی ها مبتنی بر واقعیت 

و قابل رصد باشد.

گزیده خبر

رضازاده: تغییر در مرزهای ژئوپلیتیک ایران قابل قبول نیست

به  دعوت سرمایه گذاران چینی 
نیروگاه های  توسعه  مشارکت در 

خورشیدی مدرن در استان سمنان

احتمال افزایش ناترازی برق به ۲۴ هزار 
مگاوات

ایسنا/ســمنان رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی استان سمنان خواستار ورود 
ســرمایه گذاران چینی به ســرمایه گذاری در بخش های مختلف این استان و خصوصا در حوزه 
توســعه نیروگاه های خورشیدی مدرن و با فناوری روز شد. فرج الله معماری امروز )۱۷ شهریور 
ماه( در نشســت فعالان اقتصادی اســتان سمنان با ســفیر چین که در محل اتاق سمنان و با 
حضور اســتاندار و جمعی از مسوولان و فعالان اقتصادی استان برگزار شد، اظهار کرد: استان 
سمنان زمینه مســاعدی برای توسعه انرژی های تجدیدپذیر و به ویژه نیروگاه های خورشیدی 

دارد.وی به نقش کشــور چین در توسعه انرژی های تجدیدپذیر پرداخت......

توزیع میانگین روزانه ۱۳۴ میلیون لیتر 
بنزین در تعطیلات اخیر

کاهش تعهد ارزی شرکت های دانش 
بنیان

خرید تضمینی بیش از ۱۱.۹ میلیون تن گندم
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دستورالعمل تاسیس و فعالیت موسسات پس انداز و تسهیلات مسکن ابلاغ شد

بازآفرینی: شرکت  مدیرعامل 

نوســازی بافت های فرسوده شهری به ۳۰۵ هزار واحد رسید
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گزیده خبر
عراقچی:

دولت و ملت یمن در عمل مدافع 
مظلومیت ملت فلسطین بوده اند

وزیر امور خارجه کشورمان گفت: در زمانی که بسیاری از کشورها فقط به اعلام مواضع 
علیه رژیم صهیونیســتی اکتفا می کنند، دولت و ملت یمن در عمل مدافع مظلومیت 

ملت فلسطین بوده اند.
به گزارش خبرگزاری مهر، جمال عامر، وزیر امور خارجه دولت نجات ملی یمن، طی 
تماس تلفنی با ســید عباس عراقچی، ضمن تبریک و آرزوی موفقیت برای ایشان به 
عنوان وزیر امور خارجه جمهوری اســلامی ایران، بر اهمیت تقویت روابط دوجانبه و 

همکاری های منطقه ای تاکید کرد.
وزیر امور خارجه یمن با اشــاره به تشــدید درگیری هــا در منطقه و حملات نظامی 
آمریکا و انگلیس به یمن افزود؛ موضع یمن در حمایت از ملت مظلوم فلسطین تغییر 

نخواهد کرد.
جمال عامر با تاکید بر اهمیت اســناد و توافقات پیشین میان دو کشور ایران و یمن، 

نسبت به تقویت همکاری ها در زمینه های اقتصادی و توسعه ای ابراز امیدواری کرد.
ســید عباس عراقچی وزیر امور خارجه نیز ضمن تشکر، متقابلًا انتصاب جمال عامر 
به ســمت وزیر امور خارجه یمن را تبریک گفت و اظهار داشــت؛ روابط میان ایران و 
یمن و تداوم رایزنی ها میان دو طرف با هدف کمک به امنیت منطقه از اهمیت بالایی 

برخوردار است.
وزیر امور خارجه کشورمان با قدردانی از مواضع دولت و ملت یمن در خصوص جنایات 
جنگی رژیم صهیونیستی در غزه بیان داشت، در زمانی که بسیاری از کشورها فقط به 
اعلام مواضع علیه رژیم صهیونیستی اکتفا می کنند، دولت و ملت یمن در عمل مدافع 

مظلومیت ملت فلسطین بوده اند.
عراقچی از وزیر امور خارجه یمن جهت سفر به تهران به منظور تداوم گفتگو و تبادل 
نظر در خصوص مسائل مورد اهتمام مشــترک در حوزه دوجانبه و منطقه ای دعوت 

به عمل آورد.

مذاکرات آذربایجان برای 
صادرات گاز به ۳ مشتری جدید 

اروپایی

جمهوری آذربایجان سرگرم مذاکره برای گسترش صادرات گاز طبیعی به حداقل سه 
کشور دیگر در اروپاست.

به گزارش ایســنا، الهام علی اف، رئیس جمهور آذربایجان در همایش »آمبروستی« 
در چرنوبیو ایتالیا، بدون نام بردن از این کشــورها، اظهار کرد: باکو مشغول مذاکره با 
خریداران جدید است. جمهوری آذربایجان در حال حاضر به هشت کشور در اروپا گاز 
می رساند و با این منطقه توافق کرده است صادرات خود را تا سال ۲۰۲۷، دو برابر کند. 
علی اف همچنین تایید کرد مســکو و کی یف با او تماس گرفته اند تا ترانزیت گاز از 
طریق اوکراین به اروپا را پس از انقضای توافق ترانزیت فعلی در دسامبر، تسهیل کنند.

اروپا به دنبال قراردادهای جدید گازی اســت تا پس از کاهش واردات از روســیه در 
ســال ۲۰۲۲، تامین گاز مورد نیاز خود را تقویت کند. پس از انقضای قرارداد ترانزیت 
گاز روســیه به اتحادیه اروپا از طریق خاک اوکراین، واردات گاز از روسیه ممکن است 
کمتر شــود. مشخص نیســت که آیا می توان راه حلی پیدا کرد. ولودیمیر زلنسکی، 
رئیس جمهور اوکراین گفته اســت اجازه نخواهد داد روســیه از ارســال گاز از طریق 
خطوط لوله این کشور، سود ببرد.زلنسکی در مصاحبه ای در ژوئیه به بلومبرگ گفت: 
کشورش سرگرم مذاکره برای ارسال گاز از جمهوری آذربایجان به اتحادیه اروپاست. 
زلنسکی در آن زمان گفته بود توافق برای استفاده از گاز آذربایجان به جای گاز روسیه، 
یکی از پیشنهادهایی است که در حال حاضر مورد بحث قرار گرفته است.یک گزینه 
می تواند مبادله گاز روسیه از کشور دیگری مانند جمهوری آذربایجان یا ترکیه باشد. 
این امر به اوکراین اجازه می دهد همچنان هزینه های ترانزیت را برای استفاده از شبکه 
خطوط لوله خود دریافت کند و اروپا هم به دریافت گاز ادامه دهد.بر اساس اطلاعات 
وزارت انرژی، جمهوری آذربایجان در سال میلادی گذشته، ۲۴ میلیارد متر مکعب گاز 
طبیعی صادر کرد که نیمی از  این حجم، به اروپا ارسال شد. انتظار می رود صادرات به 
اروپا در سال میلادی جاری، به ۱۳ میلیارد متر مکعب برسد و ایتالیا بزرگترین دریافت 
کننده باشــد. سایر خریداران شامل یونان، بلغارستان، رومانی، مجارستان، صربستان، 
اسلوونی و کرواسی هســتند که از هفته گذشته، دریافت گاز را آغاز کردند.بر اساس 
گزارش بلومبرگ، اتحادیه اروپا تلاش کرده است وابستگی خود را به گاز روسیه کاهش 
دهد اما کشورهایی مانند اتریش و اسلواکی، همچنان به دریافت گاز روسیه از طریق 

خط لوله ای که از اوکراین می گذرد، ادامه می دهند.

ابوترابی خبر داد

تاکید اعضای کمیسیون امور داخلی 
مجلس بر تسریع روند ساماندهی 
اتباع و اخراج مهاجران غیرقانونی

عضو کمیســیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس شــورای اسلامی بر تسریع روند 
ساماندهی اتباع و اخراج مهاجران غیرقانونی خبر داد.

به گزارش ایسنا، ابوالفضل ابوترابی نماینده نجف آباد و عضو کمیسیون امور داخلی کشور و 
شوراهای مجلس شورای اسلامی در حساب کاربری خود در شبکه اجتماعی ایکس نوشت:

»در پی مطالبات مردمی و علی رغم تعطیلی مجلس شــورای اسلامی، جلسه ی فوق العاده 
اعضای کمیســیون امور داخلی کشور و شــوراها به منظور تعیین تکلیف اتباع خارجی و 
تصویب اساس نامه ی سازمان ملی مهاجرت در شهر مقدس مشهد برگزار شد و بر تسریع 

روند ساماندهی اتباع و اخراج مهاجران غیرقانونی تأکید گردید.«

مصوبه اصلاح آیین نامه اجرایی 
متناسب سازی حقوق بازنشستگان 

ابلاغ شد

تصویب نامه هیئت وزیران در خصوص اصلاح آیین نامه اجرایی متناســب سازی حقوق 
بازنشستگان از سوی معاون اول رئیس جمهور ابلاغ شد.

به گزارش ایسنا، تصویب نامه مصوب جلسه مورخ ۰۷/۰۶/۱۴۰۳ هیئت وزیران در خصوص 
»اصلاح آیین نامه اجرایی متناسب سازی حقوق بازنشستگان« طی نامه شماره ۸۷۹۱۲ در 

تاریخ ۱۱/۰۶/۱۴۰۳ توسط محمدرضا عارف معاون اول رئیس جمهور ابلاغ شد.

کنعانی در واکنش به ادعای دادســتان کل آمریکا مبنی بر دخالت ایران در انتخابات آمریکا 
گفــت: یک بار دیگر ایــن ادعاهای تکراری، مغرضانه و بی اســاس را مردود اعلام می کنیم.به 
گزارش خبرگزاری مهر، سخنگوی وزارت امور خارجه در واکنش به ادعای دادستان کل آمریکا 
مبنی بر اقدامات تهاجمی برخی کشورها از جمله جمهوری اسلامی ایران برای تاثیرگذاری بر 
روند و نتایج انتخابات آمریکا گفت: یک بار دیگر این ادعاهای تکراری را بی اســاس، مغرضانه 

و دارای مصارف سیاسی داخلی در آمریکا دانسته و چنین اتهاماتی را مردود اعلام می کنیم.
ناصر کنعانی افزود: مقامات دولت آمریکا نمی توانند ترمیم شــکاف ها و مشکلات داخلی این 
کشور را که ریشه های ساختاری، سیاسی و اجتماعی دارد، با فرافکنی و اتهام زنی به دیگران، 
در خارج از مرزهای این کشور جستجو کنند.سخنگوی دستگاه دیپلماسی تصریح کرد: دولت 
آمریکا که پیشرو در مداخلات غیرقانونی در امور داخلی دیگر کشورهای مستقل بوده و فهرست 
بلندبالایــی از چنین اقدامات مخربی را در کارنامه خــود دارد، نمی تواند با اتهام زنی به دیگر 
کشورها، مشکلات و بحران های داخلی خود را به سایر کشورها منتسب نموده و بر سابقه سیاه 

رفتارهای مداخله جویانه و فراقانونی خود در امور داخلی کشورهای مستقل سرپوش بگذارد.

رئیس مجلس شورای اسلامی طی پیام های جداگانه ، سالگرد استقلال تاجیکستان را به رئیس 
مجلس نمایندگان و رئیس مجلس ملی این کشور تبریک گفت.

به گزارش خبرگزاری مهر، محمد باقر قالیباف با ارســال پیام های جداگانه به رستم امامعلی 
رئیس مجلس ملی و محمدطائر ذاکرزاده رئیس مجلس نمایندگان جمهوری تاجیکســتان، 

فرارسیدن سی و سومین سالگرد استقلال این کشور را تبریک گفت.
رئیس مجلس شــورای اســلامی در پیام های خود با اشاره به نقش مؤثر تعاملات پارلمانی در 
توســعه و تعمیق مناســبات فیمابین، اظهار امیدواری کرد روابط دوستانه و تاریخی دو ملت 
بزرگ ایران و تاجیکستان با بهره گیری از ظرفیت های موجود و در راستای منافع ملی دو کشور 
در تمامی زمینه ها رشد و توســعه یابد.در این پیام ها، از خداوند متعال برای رؤسای مجالس 
جمهوری تاجیکستان، سلامتی و سعادت و برای ملت عزیز تاجیکستان، سربلندی و موفقیت 

مسألت شده است.

عضو هیات رئیسه کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با محکوم 
کردن گشایش کریدور زنگزور گفت که تغییر در مرزهای ژئوپلیتیک جمهوری اسلامی ایران 
به هیچ وجه قابل قبول نیست و ما تغییر در مرزها را نمی پذیریم.یعقوب رضازاده در گفت وگو 
با ایسنا، در واکنش به اظهارات برخی از مقامات روسیه بر گشایش کریدور زنگزور و همراهی 
بــا آذربایجان و ترکیه در این زمینه گفت: دولت روســیه برای ادامه ارتباط خودش با دولت 
آذربایجان و اصلاح روابطش و در نهایت خوشحالی مسئولان جمهوری آذربایجان، اظهاراتی 
درباره کریدور زنگزور کرده اســت که این اظهارات از نظر ما کاملا مردود و باطل به شــمار 

می آید.
وی تاکید کرد: ما هیچ گونه تغییر در این مسیر را نمی پذیریم چون این مسیر تمامیت ارضی 
و استقلال مرزهای جمهوری اسلامی ایران را شامل می شود؛ همانطور که مقام معظم رهبری 
و سایر فرماندهان و مسئولان سیاسی کشورمان گفته اند هیچ گونه اظهارنظری در این باره به 

جز اظهارنظر مسئولان جمهوری اسلامی ایران قابل قبول نیست.
این عضو هیات رئیسه کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی بیان 
کرد: مسئولان روسیه و جمهوری آذربایجان این نظر را به شدت محکوم کنند. این اظهارات 
به هیچ وجه مورد قبول ما نیســت چون عملا دخالت در تمامیت ارضی ایران اســت و ما به 

هیچ وجه نمی پذیریم.
رضــازاده تاکید کرد: اگر بخواهند کمترین اقدام و حرکتی را انجام دهند با جواب ســخت و 

دندان شکن نیروهای دفاعی و مسلح ما مواجه خواهند شد.
وی در پایان و در جمع بندی اظهار کرد: ما تغییر در مرزها را به هیچ وجه نمی پذیریم چون 
اساســا تغییر در مرزهای ژئوپلیتیک جمهوری اسلامی ایران به هیچ وجه قابل قبول نیست 

لذا گشایش کریدور زنگزور را محکوم کرده و آن را خلاف امنیت مرزهای خود می دانیم.

رئیس جمهور بعد از ظهر شنبه ۱۷ شهریور ۱۴۰۳ در دانشگاه فرماندهی و ستاد ارتش 
حضور یافت و ضمــن بازدید از بخش های مختلف این دانشــگاه با فرماندهان ارتش 

دیدار کرد.
به گزارش ایســنا، در بازدید مســعود پزشــکیان از دافوس که با حضــور فرمانده کل 
ارتش انجام شــد، بخش هایی از آخرین دســتاوردها و توانمندی های ارتش جمهوری 
اسلامی ایران شامل قدرت پهپادی، اشراف اطلاعاتی، خودکفایی، آمادگی های عملیاتی 
و حضور مقتدرانه ارتش جمهوری اســلامی ایران در مرزهای زمینی، هوایی، دریایی و 

آب های بین المللی در قالب مستند به رئیس جمهور ارائه شد.
در این بازدید امیر سرلشــکر سید عبدالرحیم موســوی، فرمانده کل ارتش جمهوری 
اســلامی ایران در سخنانی با خیر مقدم به پزشــکیان، مهمترین راهبردهای ارتش در 

ارتقای اقتدار ملی را تشریح کرد.
همچنین امیر سرتیپ حسین ولیوند، فرمانده دانشگاه فرمانده دافوس ارتش، گزارشی 
را از مهمترین فعالیت های نقش آفرین و تعیین کننده این دانشــگاه در دوران هشــت 
سال دفاع مقدس و پس از آن و رفع نیازهای آموزشی ارتش و  نیروهای مسلح متناسب 
با تهدیــدات روز ارائه کرد.در این برنامه، فرماندهــان نیروهای زمینی، پدافند هوایی، 
هوایی و دریایی ارتش، بخشــی از اقدامات راهبردی، عملیاتی، خودکفایی و آموزشــی 

را ارائه کردند.
بازدید از مرکز بازی جنگ دانشــگاه فرماندهی و ســتاد ارتــش و همچنین حضور در 

کلاس های درس این دانشگاه از دیگر برنامه های رئیس جمهوری در ارتش بود.
فرزندان شهید سرهنگ ابوالفضل محقق نژاد، از شهدای مدافع سلامت ارتش جمهوری 

اسلامی ایران نیز با ذکر دلنوشته ای به رئیس جمهور خوشامد گفتند.
مسعود پزشــکیان رئیس جمهور و امیر سرلشکر موســوی در ابتدای ورود به دانشگاه 

فرماندهی و ستاد ارتش به مقام شامخ شهدا ادای احترام کردند.

رئیس سازمان تربیت بدنی ارتش، با حضور در ساختمان وزارت ورزش و جوانان، با وزیر جدید ورزش و جوانان 
جمهوری اسلامی ایران دیدار و گفت وگو کرد.به گزارش ایسنا، امیر سرتیپ دوم ستاد حسین امیدی، رئیس 
سازمان تربیت بدنی ارتش، با حضور در ساختمان وزارت ورزش و جوانان، با احمد دنیامالی وزیر جدید ورزش 
و جوانان جمهوری اســلامی ایران، دیدار و گفت وگو کرد.در این دیدار در خصوص تعاملات و همکاری های 

ببش از پیش وزارت ورزش و جوانان با ارتش جمهوری اسلامی ایران تبادل نظر شد.

امیر سرتیپ علیرضا صباحی فرد با حضور در شمال شرق کشور، از یگان  های مستقر در این منطقه پدافندی بازدید کرد.
به گزارش ایسنا، امیر سرتیپ علیرضا صباحی فرد فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش با حضور در منطقه پدافند هوایی شمال شرق، از مواضع 
مختلف بازدید و میزان آمادگی رزم و عملیاتی این منطقه را مورد ارزیابی قرار داد.وی در این بازدید بر لزوم حفظ آمادگی رزمی و هوشیاری 
کارکنان در راستای دفاع از حریم آسمان کشور تاکید کرد و گفت: نیروی پدافند هوایی ارتش با استفاده از تجهیزات به روز و نیروی انسانی 
کار آمد، نقش مهمی در حراست از آسمان کشور ایفا می کند.امیر سرتیپ صباحی فرد با اشاره به اهمیت نقش پدافند هوایی در حفظ امنیت 
کشور و مقابله با تهدیدات هوایی دشمن، تصریح کرد: در راستای تقویت توان دفاعی کشور، نیروی پدافند هوایی اقدامات گسترده ای را در 
جهت ارتقای سیستم  های راداری و موشکی خود انجام داده است.در ادامه، فرمانده نیروی پدافند هوایی از نزدیک در جریان روند عملیاتی 

سامانه  های پدافندی مستقر در مواضع قرار گرفت.

دیدار رئیس سازمان تربیت بدنی 
ارتش با وزیر ورزش

بازدید فرمانده نیروی پدافند هوایی از مواضع 
پدافندی منطقه شمال شرق ارتش

در واکنش به سخنان دادستان کل آمریکا؛

کنعانی: ادعای دخالت ایران در 
انتخابات آمریکا بی اساس است

با صدور پیامی؛

قالیباف سالگرد استقلال تاجیکستان را 
تبریک گفت

دیدار رئیس جمهور با فرماندهان ارتش در دافوس

رضازاده: تغییر در مرزهای ژئوپلیتیک ایران قابل قبول نیست
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گزیده خبر خرید تضمینی بیش از ۱۱.۹ میلیون تن گندم
وزارت جهاد کشــاورزی از خرید تضمینی گندم مازاد بر نیاز کشاورزان به ۱۱ 
میلیون و ۹۱۰ هزار تن تا صبح شنبه ۱۷ شهریور ماه و افزایش ۱.۳ میلیون تنی 
تولید گندم دیم نسبت به سال گذشته خبر داد.به گزارش ایسنا، مجری طرح 
خودکفایی گندم وزارت جهاد کشــاورزی اظهار کرد: براساس آخرین گزارش 
سامانه شرکت بازرگانی دولتی ایران )سیفا( تا صبح شنبه ۱۷ شهریور ماه، ۱۱ 
میلیون و ۹۱۰ هزار تن گندم از کشــاورزان به ارزش ۲۱۰ هزار میلیارد تومان 

خرید تضمینی شده است.
ســهراب سهرابی افزود: این میزان خرید تضمینی نسبت به مدت مشابه سال 

زراعی گذشته ۱.۶۲۱ میلیون تن معادل ۱۶ درصد رشد داشته است.
وی درباره پرداخت مطالبات گندمــکاران نیز تصریح کرد: تاکنون ۱۲۱ هزار 
میلیارد تومان از پول کشاورزانی که گندم خود را به مراکز دولتی خرید تضمینی 
تحویل داده اند، واریز شده و پرداخت مابقی وجوه نیز در حال پیگیری از سوی 

سازمان برنامه و بودجه و وزارت جهادکشاورزی است.
مجری طرح خودکفایی گندم گفت: استان های خوزستان با یک میلیون و ۶۲۳ 
هزار تن، کردســتان یک میلیون و ۱۶۶ هزار تن، گلستان یک میلیون و ۱۱۰ 
هزار تن، فارس ۹۱۴ هزار تن، کرمانشــاه ۸۲۵ هزار تن، همدان ۷۰۵ هزار تن، 
آذربایجان غربی ۶۶۶ هزار تن، آذربایجان شــرقی ۵۸۷ هزار تن، لرستان ۵۳۴ 
هزار تن و خراسان رضوی ۵۲۲ هزار تن بیشترین میزان خرید تضمینی گندم 

را به خود اختصاص داده اند.
وی افزود: عملیات برداشــت گندم در استان ها با اقلیم سرد مانند کردستان، 
همدان، کرمانشاه، قزوین، مرکزی، آذربایجان شرقی و آذربایجان غربی، زنجان، 

اردبیل، چهارمحال و بختیاری، خراسان شمالی و لرستان همچنان ادامه دارد.
سهرابی خاطرنشان کرد: با توجه به افزایش تولید و خرید تضمینی گندم در سال 
زراعی جاری، تمام نیاز گندم خبازی ها و صنف و صنعت کشور از محل تولید 

داخل تامین خواهد شد و نیاز به واردات گندم نخواهیم داشت.
وی لطف و عنایت خداوند متعال، شرایط دمایی و بارندگی مناسب و پراکنش 

خوب در فصل بهار، تلاش، کوشــش و همت بلند کشــاورزان، برنامه ریزی و 
ســازماندهی مدیران، کارشناسان و محققان در سطوح ملی و استانی، مصرف 
متعادل کودهای شیمیایی با تاکید بر مصرف کودهای فسفاته و پتاسه، افزایش 
مصرف بذور لیبل دار، تنوع بخشی ارقام از طریق فعالیت موسسه تحقیقات اصلاح 
و تهیه نهال و بذر، موسسه تحقیقات دیم و شرکت های خصوصی تولید بذر و 
همچنین مبارزه با آفات، بیماری ها و علف های هرز از طریق مدیریت سازمان 

حفظ نباتات و مدیران حفظ نباتات استان ها را از مهمترین دلایل افزایش تولید 
و خرید تضمینی گندم در سال زراعی جاری برشمرد.

سهرابی توسعه کشت های مکانیزه با همکاری سازندگان دستگاه های خطی کار 
و ســایر ادوات دنباله بند و تلاش روسای ادارات فناوری های مکانیزه استان ها، 
توســعه سامانه های نوین آبیاری و آموزش کشاورزان را از دیگر عوامل افزایش 

تولید این محصول عنوان کرد.

وی با اشــاره به اجرای طرح جهش تولید در دیمزارها ظرف چهار سال اخیر 
اظهار کرد: از سطح ۵.۲ میلیون هکتاری این طرح در سال زراعی جاری، ۳.۵۵۰ 

میلیون هکتار آن به کشت گندم اختصاص دارد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت جهاد کشاورزی، مجری طرح گندم وزارت 
 pvs ، جهادکشــاورزی خاطرنشان کرد: در حوزه گندم بیش از یک هزار مزرعه
pnt وpdt ، ۲۰۰ مزرعه اصلی و پنج هزار مزرعه تابعی پتانسیل خلا عملکرد با 

همکاری دفتر گندم و موسسه آموزش و ترویج کشاورزی ایجاد شده است.
افزایش یک میلیون و ۳۰۰ هزار تنی تولید گندم در سال جاری

به گزارش ایسنا، مظفر روستایی-رئیس موسسه تحقیقات کشاورزی دیم کشور- 
هم اظهار کرد: با بکارگیری ارقام و دستورالعمل های فنی این موسسه در قالب 
طرح جهش تولید در دیمزارها، تولید گندم دیم در کشور از حدود ۵ میلیون تن 
در سال گذشته به ۶ میلیون و ۳۰۰ هزار تن در سال جاری افزایش یافته است.

وی افزود: تمام بذور ارقام اســتفاده شده و دستورالعمل های جهش تولید در 
دیمزارها توسط موسسه دیم تدوین و در اختیار بهره برداران قرار گرفته است.

رئیس موسسه تحقیقات کشــاورزی دیم تصریح کرد: کشاورزان با بکارگیری 
ارقام این موسسه میانگین تولید را از یک هزار و ۴۳۷ کیلوگرم در هرهکتار به 
یک هزار و ۷۲۰ کیلوگرم افزایش داده اند.به گفته روستایی، طرح جهش تولید 
در دیمزارها در سال زراعی جاری در بیش از ۵ میلیون و ۲۰۰ هزار هکتار اجرا 
شده است.وی ادامه داد: با اجرای طرح جهش تولید در دیمزارها، تولید گندم 
دیم در کشــور حدود ۲۰ درصد افزایش یافته است. رئیس موسسه تحقیقات 
کشاورزی دیم خاطرنشان کرد: یکی از موثرترین عوامل افزایش تولید، رعایت 
دستورالعمل های این موسسه و استفاده از ارقام و کود سرک در کشت پاییزه 
است.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت جهاد کشاورزی، وی در ادامه گفت: 
تداوم استفاده کشاورزان از دستورالعمل های فنی موسسه تحقیقات در سال های 

آینده، عامل افزایش و پایداری تولید در دیمزارها خواهد بود.

مهلت ارسال طرح های فناورانه چالش برچسب های پلیمری ساختمان ها تا ۱۵ مهر جاری 
تمدید شد.به گزارش ایسنا، در سال های اخیر استفاده از برچسب های پلیمری هوشمند بر 
روی انواع شیشــه ها ازجمله شیشه های ساختمان و شیشه های خودرو افزایش یافته است. 
ایجــاد حریم خصوصی، جلوگیری از ورود اشــعه های فرابنفش، کاهش ورود نور آفتاب به 
داخل و زیبایی از جمله دلایل اقبال به این برچسب ها بوده است. اما مهم ترین دلیل برای 
استفاده از این برچسب ها به جای استفاده از شیشه های جایگزین، قیمت پایین، راحتی نصب 
و استفاده بر روی شیشه های موجود است.در همین راستا ستاد ویژه توسعه فناوری  نانو و 
میکرو به منظور داخلی سازی، ذخیره انرژی، کاهش ارزبری و همچنین بهره مندی از ظرفیت 
زیســت بوم فناوری و نوآوری، چالشی را با عنوان »طراحی و ساخت برچسب های پلیمری 
هوشمند شیشه« مطرح کرده و از طرح های فناورانه و نوآورانه در این زمینه حمایت می کند.

طبق این فراخوان، راهکارها و طرح های ارائه شــده باید کاملًا شفاف و روشن باشند، منبع 
واردات مواد اولیه و یا تجهیزات مورد نیاز پیش بینی شــود، در طرح، از پلیمرهای با طول 
عمر بالا استفاده شده باشد و در آثار ارسال شده از چسب های با کیفیت بالا استفاده شود.

فراهم بودن امکان بازدید و ارزیابی در هر مرحله از ســاخت، عدم اســتفاده از روش های 
پرهزینــه و بدون توجیه اقتصادی، قابلیت تجاری ســازی و پیش بینی زمان بهره برداری از 
طرح تا یک ســال از دیگر شرایط دریافت طرح در این فراخوان به شمار می رود.طرح های 
منتخب از تسهیلات مالی حمایت از تحقیق و توسعه محصولات نانو )رینکست( تا سقف ۲ 
میلیارد تومان، اعطای گرنت شبکه آزمایشگاهی تا سقف ۵۰ میلیون تومان، امکان استفاده 
از خدمات تجاری سازی – کریدور فناوری تا بازار نانو )کمک به تهیه طرح کسب و کار، ارائه 
مشاوره های مالی، طراحی صنعتی و –( و معرفی طرح های برتر به سرمایه گذاران برخوردار 

خواهند شد.ارسال آثار به این فراخوان تا ۱۵ مهرماه جاری تمدید شده است.

از روز سه شنبه آغاز می شود

پیش فروش سه محصول سایپادیزل 
با ارائه تسهیلات بانکی و سود 

مشارکت

گروه خودروسازی ســایپا دیزل، طرح پیش فروش سه محصول خود را با ارائه تسهیلات 
بانکی را از روز ۲۰ شــهریورماه آغاز خواهد کرد؛ این طرح تا زمان تکمیل ظرفیت ادامه 
خواهد داشــت و ظرفیت در نظر گرفته شــده برای این مرحله، محدود است.به گزارش 
ایسنا، طرح پیش فروش سه محصول شرکت سایپادیزل با تسهیلات بانکی شامل کشنده 
آرتا KX۵۲۰،  کامیونت فوتون M۴ در دو مدل ۸.۵ تن و ۶ تن خوابدار  از ســاعت هشت 
صبح روز سه شــنبه )۲۰ شــهریور ماه( آغاز خواهد شد و تا زمان تکمیل ظرفیت )تعداد 
محدود( هم ادامه خواهد داشــت.نحوه ثبت نام از طریق شــبکه نمایندگی ها و به صورت 
ثبت نام دستی و بر اساس پیش فاکتورهای صادره از سوی شرکت خواهد بود. ضمن اینکه 
چک های دریافتی از مشــتریان صیادی بوده و در زمان ثبت نام اخذ می شود.پرداخت ها 
در ایــن طرح که صرفاً برای مصرف کنندگان نهایــی عرضه صورت می گیرد، مرحله ای-

تسهیلاتی است و دریافت وام مطابق ضوابط بانک و اعتبارسنجی های مربوطه انجام خواهد 
شــد. گفتنی است زمان تحویل محصولات شرکت ســایپادیزل، آذرماه سال جاری و بر 
اساس اولویت ثبت نام اســت.  در این طرح، سود مشارکت ۱۸ درصدی نیز به مشتریان 

تعلق خواهد گرفت.

احتمال افزایش ناترازی برق به ۲۴ 
هزار مگاوات

رئیــس هیــات مدیره فدراســیون 
صادرات انرژی و صنایع وابسته ایران 
گفت: امسال ناترازی ۱۹ هزار مگاوات 
بود اما ممکن اســت این عدد به ۲۴ 
هزار مگاوات افزایش یابد و لازم است 
برای گذر از این شــرایط تدابیر لازم 
اندیشیده شود.حمیدرضا صالحی در 
گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه دولت 
چهاردهم سعی دارد که با صداقت با 
مردم صحبت کند و وعده دروغین به 

مردم ندهد بنابراین انتظار می رود خیلی شــفاف مسایل و مشکلات مطرح و مسوولیت 
شرایط فعلی پذیرفته شود، گفت: اگر دولت به دنبال حل چالش های صنعت برق باشد و 
اراده جدی برای این موضوع وجود داشته باشد، می توانیم نسبت به آینده امیدوار باشیم.

وی با اشــاره به موضوعاتی که حل آن باید در اولویت دولت چهاردهم قرار بگیرد، اظهار 
کرد: نباید روی تصمیمات اشــتباهی که در گذشته اتخاذ شــده پافشاری شود، باید در 
زمان کوتاه راهکارهای گذشته را تغییر دهیم و به دنبال راه حل های جدید باشیم.دبیرکل 
ســندیکای صنعت برق با اشــاره به ناترازی در صنعت برق، گفت: در حوزه صنعت برق 
باتوجه به کمبودی که در بخش تولید و تقاضا ایجاد شــده با مشکلاتی مواجهیم؛ تقاضا 
هر سال افزایش می یابد و علاوه بر آن با گرمایش زمین هم روبروایم که باید برای آن فکر 
اساسی شود.صالحی با تاکید بر اینکه تابستان امسال ناترازی بیش از سال های پیش بود 
اما تا روزهای آینده شاهد کاهش ناترازی خواهیم بود، گفت: نگرانی اصلی برای تابستان 
سال آینده است که میزان ناترازی بیش از حال حاضر شود، اگر امسال ناترازی ۱۹ هزار 
مگاوات بود، ممکن است این عدد به ۲۴ هزار مگاوات افزایش یابد.وی ادامه داد: اگر چنین 
اتفاقی بیفتد باتوجه به ناپایداری های شبکه )ناشی از کاهش فرکانس و ولتاژ( ممکن است 
با مشــکلات جدی مواجه شویم، لذا برای عبور از این شرایط باید اقداماتی در دستور کار 
قرار بگیرد، بنابراین لازم اســت در این شرایط توسعه نیروگاه های تجدیدپذیر در دستور 
کار جدی قرار بگیرد و موانع اخذ تامین مالی از صندوق توسعه ملی برطرف شود.رئیس 
هیات مدیره فدراسیون صادرات انرژی و صنایع وابسته ایران با تاکید بر اینکه باید بتوان 
با اســتفاده از ظرفیت تابلو سبز در بورس انرژی شرایطی را فراهم کنیم تا سرمایه گذاران 
به راحتی و با امنیت اقتصادی نسبی سرمایه گذاری و این بخش را بتوانند راه اندازی کنند 
تا برای سال آینده بخشی از ناترازی جبران شود، اظهار کرد: نمی توان در کوتاه مدت عدد 
بزرگی را از ناترازی برق کم کرد چراکه زیرساخت کشور برای ساخت نیروگاه خورشیدی 
در مقیــاس بزرگ وجود ندارد و فراینــد کار زمان بر خواهد بود.به گفته صالحی با وجود 
این شــرایط بازهم می توان بخشــی از ناترازی برق را از طریق انرژی خورشیدی برطرف 
کرد، علاوه بر این باید به فکر توســعه نیروگاه های حرارتی و ارتقای راندمان  آن ها باشیم؛ 
درحال حاضر ۶۳ درصد از نیروگاه های حرارتی در اختیار بخش غیر دولتی است، ارزیابی 
می شــود که اگر صنایع بزرگ کشــور از طریق بورس انرژی و داشتن قرارداد با صاحبان 
نیروگاه های غیردولتی نیاز برق خود را برطرف کنند، منابع بزرگی ایجاد و جذب سرمایه 
گذاری می شــود که می توان از آن در نیروگاه سازی و کاهش ناترازی فعلی به کار گرفت.

رئیس هیات مدیره فدراســیون صادرات انرژی و صنایع وابســته ایران با بیان اینکه اگر 
شرایط اقتصادی فراهم شود بخش خصوصی تمایل به احداث نیروگاه جدید و یا افزایش 
راندمان نیروگاه های فعل دارد، گفت: در حال حاضر نیروگاه هایی در کشور وجود دارند که 
بخش گاز آن ســاخته اما قسمت بخار که همان تکمیل سیکل و افزایش راندمان هست 
هنوز احداث نشــده است که اگر شــرایط فراهم شود بخش خصوصی وارد این حوزه نیز 
خواهد شد.صالحی با بیان اینکه شــرط لازم برای این موضوع این است که دولت اجازه 
دهد بخش خصوصی کشــور وارد میدان شود و بعد از انعقاد قرارداد با صنایع کار خود را 
شــروع کند، گفت: دولت از محل خرید و فروش این برقی که از اختیارش خارج می شود 
)بخش خصوصی به صنایع می فروشد( از محل ترانزیت برق حدود ۲۰ تا ۳۰ همت درآمد 
به دســت می آورد و این مساله می تواند بخشی از هزینه های جاری وزارت نیرو  را پاسخ 
بدهد.دبیرکل ســندیکای صنعت برق با بیان اینکه با ورود بخش خصوصی و محور قرار 
دادن آن ها می توانیم ناترازی برق را بهبود ببخشیم، گفت: نیاز است در حوزه اقتصاد انرژی 
تصمیماتی اخذ شود تا تصدی گری دولت کاهش یابد، تا زمانی که وزارت نیرو تصدی گری 

خود را کاهش ندهد، نمی توان نسبت به بهبود شرایط امیدوار بود.

ایسنا/ســمنان رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی اســتان 
ســمنان خواســتار ورود ســرمایه گذاران چینــی به ســرمایه گذاری در 
بخش هــای مختلف این اســتان و خصوصا در حوزه توســعه نیروگاه های 

خورشیدی مدرن و با فناوری روز شد.
فرج الله معماری امروز )۱۷ شــهریور ماه( در نشســت فعــالان اقتصادی 
اســتان سمنان با سفیر چین که در محل اتاق سمنان و با حضور استاندار 
و جمعی از مســوولان و فعالان اقتصادی اســتان برگزار شد، اظهار کرد: 
استان ســمنان زمینه مساعدی برای توســعه انرژی های تجدیدپذیر و به 
ویژه نیروگاه های خورشــیدی دارد.وی به نقش کشــور چین در توســعه 
انرژی هــای تجدیدپذیــر پرداخت و افزود: کشــور چین طــی چند دهه 
گذشــته توجه ویژه ای به توســعه انرژی های پاک داشــته و خوشبختانه 
مناطق مختلف اســتان ســمنان نیز بســتر مســاعدی برای نیروگاه های 
بزرگ خورشــیدی دارد.رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی 
استان ســمنان از آمادگی بخش خصوصی استان برای توسعه همکاری ها 
با چین خبــر داد و اضافه کرد: انتظار می رود که طرف چینی ســاخت و 
توســعه نیروگاه های خورشــیدی بزرگ مقیاس و کوچک مقیاس، تولید و 
تامیــن پنل های خورشــیدی و کمک به تجهیز نیروگاه های خورشــیدی 
فعــال در اســتان، کمک به انتقال دانــش فنی در این بخــش و... را در 
دســتور کار خود قرار دهند.معماری با بیان اینکه اســتان ســمنان آماده 
پذیرایی از فناوری های نو در حوزه تولید انرژی  خورشــیدی است، افزود: 
استان سمنان با توجه به ظرفیت دانشگاه سمنان، آماده اجرای پروژه های 
مشــترک تحقیق و توســعه در بخش هــای مختلــف و از جمله در حوزه 
انرژی های تجدیدپذیر، تولید و توســعه سلول های خورشیدی، سلول های 

خورشیدی ارگانیک و... است.
وی از آماده ســازی یک بسته ۴۰ پروژه ای برای تعمیق روابط بین استان 
ســمنان و طرف چینی خبر داد و اظهار کرد: در همین راســتا از رسما از 
ســفر فعالان بخش خصوصی و هیات های تجاری چینی دعوت می کنیم.

رئیس پارلمان بخش خصوصی با بیان اینکه اســتان سمنان در بخش های 
مختلف صنعتی، تجاری، معدنی،کشــاورزی، گردشــگری و...از پتانســیل 
بالایی برخوردار اســت، گفت: اســتان ســمنان به دلیــل موقعیت ویژه 
جغرافیایی در یــک چهارراه مبادلاتی مهم قرار گرفته و از طرفی نزدیکی 
استان به پایتخت و مراکز بزرگ جمعیتی و بهره مندی از افزون بر ۳۰۰۰ 
واحــد صنعتی و معدنی فعال، ظرفیت بالقوه بســیاری در اســتان ایجاد 

کرده است.
وی بــا بیان اینکه ســمنان از امنیــت و شــاخص های فرهنگی ممتازی 
برخوردار است، ادامه داد: مردم سختکوش این استان از کارنامه درخشانی 

در صنعت، معدن، کشــاورزی و دیگر بخش های اقتصادی برخوردارند.
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی استان سمنان از وجود 
۶۰۰ میلیون تن ذخیــره قطعی معدنی تنها به عنوان یکی از ظرفیت های 
این اســتان نام بــرد و گفت: بیش از ۴۰ نوع از ۷۱ مــاده معدنی موجود 
در کشــور در استان ســمنان وجود دارد که گچ، نمک، مس، سیلیستین، 

زئولیت، زغال ســنگ، سنگ آهن و...از جمله آنهاست..
دعــوت ســرمایه گذاران چینی بــه مشــارکت در توســعه نیروگاه های 

خورشیدی مدرن در استان سمنان
وی از جاده تاریخی ابریشــم به عنوان یک افق بزرگ در دنیای قدیم نام 
بــرد و اظهار کرد: چیــن امروزه نیز با احیای دوباره طــرح کمربند جاده 
ابریشــم و ایجاد اتحادیه شــهرهای جاده ابریشــم افق دیگری در ورای 

اقتصاد جهان ترسیم کرده است.
وی با اشــاره به مزایای احیای دوباره جاده ابریشم اضافه کرد: کشور چین 
بــا ایجاد دوباره این کمربند به دنبال احیــای اقتصاد این راه ارتباطی، از 
ســه طریق زمینی، هوایی و دریایی اســت. جاده ابریشم به دنبال ارتباط 
بین چین و آســیای میانه، افریقا و اروپا است و جمهوری اسلامی ایران و 
اســتان سمنان به دلیل قرار گرفتن در این مســیر مهم ارتباطی می تواند 

نقش محوری داشته باشد.

رئیس پارلمان بخش خصوصی استان سمنان از سفر سفیر چین به عنوان 
یک ســرآغاز دیگر برای تعمیــق روابط نام برد و گفت: اتاق ســمنان به 
عنوان نماینده بخش خصوصی آمادگی کامل خود را برای توســعه روابط 

با کشــور چین و استقابل از سرمایه گذاران چینی اعلام می کند.

وی افزود: اجرای پروژه های زیرســاختی نظیــر: راه آهن، بنادر، انرژی و 
منابع طبیعی، توسعه مناطق اقتصادی-تجاری، فناوری و تحقق و توسعه، 
توســعه دیجیتال، کشاورزی و صنایع غذایی، اجرای پروژه های گردشگری 
و مالی و بانکی و... از جمله پروژه های مورد تاکید ماست و آمادگی داریم 

در همه این زمینه ها با طرف چینی همکاری مشــترک داشته باشیم.

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران از توزیع میانگین روزانه حدود ۱۳۴ میلیون لیتر بنزین در تعطیلات هفته گذشته خبر داد و 
گفت: برخی ادعاهای مطرح شده در فضای مجازی درباره افزایش سهمیه کارت های سوخت فریبکاری بوده و افزایش یا کاهش سهمیه کارت های 
سوخت، فقط از طریق سامانه هوشمند سوخت ممکن است.به گزارش ایسنا، کرامت ویس کرمی با اشاره به مصرف بسیار بالای بنزین در روزهای 
گذشته، گفت: هفته گذشته با بالاترین حجم توزیع بنزین در ماه های اخیر و حجم بی سابقه مسافر و ترافیک درون و برون شهری روبه رو بودیم، به این ترتیب که در روز شنبه )۱۰ شهریور( 
۱۴۲ میلیون لیتر، یکشــنبه )۱۱ شــهریور( ۱۳۷ میلیون لیتر، دوشنبه )۱۲شهریور( ۱۳۲ میلیون لیتر، سه شنبه )۱۳ شهریور( ۱۴۰ میلیون لیتر، چهارشنبه )۱۴ شهریور( ۱۲۴ میلیون 

لیتر، پنجشنبه )۱۵ شهریور( ۱۳۷ میلیون لیتر و روز جمعه )۱۶ شهریور( ۱۳۲ میلیون لیتر بنزین در کشور توزیع شده که این عدد به صورت میانگین حدود ۱۳۴ میلیون لیتر است.
وضع توزیع بنزین به روال عادی بازگشت وی مقدار مصرف بنزین منطقه گیلان تنها در روز پنج شنبه ۱۵ شهریور را عدد بی سابقه ۹ میلیون لیتر اعلام کرد و گفت: وضعیت در استان های 
گیلان و غرب مازندران که به دلیل ترافیک بیش ازحد، توزیع بنزین و حرکت نفتکش ها را با کندی روبه رو کرده بود، هم اکنون عادی شده است. در روزهای گذشته اگرچه موجودی بنزین 
انبار نفت چالوس صفر بود، اما از نظر تأمین بنزین مشکلی نداشتیم و به صورت پیوسته خطوط لوله بنزین انبار نفت رشت و ساری فعال بود و بنزین دریافت می کردیم، همچنین، به شکل 

زمینی سوخت را از دیگر مناطق همجوار ازجمله رشت، قزوین، زنجان، همدان و اصفهان تأمین می کردیم.

براساس دستورالعمل بانک مرکزی، تعهد ارزی شرکت های دانش بنیان از ۱۰۰ و ۹۰ درصد به ۸۰ درصد کاهش یافت.
به گزارش ایسنا، بانک مرکزی طی دستورالعملی، کاهش تعهدات ارزی شرکت های دانش بنیان و فناورانه از ۱۰۰ و ۹۰ 
درصد به ۸۰ درصد را به وزارت صمت، نهاد ریاســت جمهوری و سازمان توسعه تجارت، ابلاغ کرد.در این دستورالعمل 
آمده اســت:»پیرو نامه شماره ۱۱۳۰۶۹/۰۳ مورخ ۲۰/۰۵/۱۴۰۳ در خصوص اجرای بند )۲( مصوبات بیست و یکمین 
جلســه کارگروه بازگشت ارز حاصل از صادرات ابلاغی طی نامه شــماره ۷۱۶۷۴/۰۳ مورخ ۳۰/۰۳/۱۴۰۳ خواهشمند 
است دستور فرمایند میزان تعهد صادراتی برای کد تعرفه های دانش بنیان و فناورانه به شرح جدول فایل اکسل پیوست 
در ســامانه های ذیربط از ۱۰۰ درصد و ۹۰ درصد حســب مورد به ۸۰ درصد کاهش یافته و از نتیجه این اداره را مطلع 

نمایند.«

توزیع میانگین روزانه ۱۳۴ میلیون لیتر بنزین در تعطیلات 
اخیر

کاهش تعهد ارزی شرکت های دانش 
بنیان

مهلت ارسال طرح های فناورانه 
به چالش برچسب پلیمری 

تمدید شد

دعوت سرمایه گذاران چینی به مشارکت در توسعه 
نیروگاه های خورشیدی مدرن در استان سمنان
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محققــان سوییســی نوع جدیدی از شــکلات ابداع کرده 
انــد که از بخش ژلــه ای میوه کاکائو تهیه می شــود.به 
گــزارش خبرگزاری مهر به نقــل از نیواطلس، در ترکیب 
جدید از بخش بیشــتری از میوه کاکائو استفاده می شود 
و در نتیجه ســالم تر و حافظ محیط زیســت تر است.به 
طــور معمول شــکلات از دانه های کاکائــو در ترکیب با 
مقــدار کمی از خمیری که آنها را در قلب میوه نگهداری 
مــی کند، تهیه می شــود. در مرحله بعد تــوده کاکائو با 
شــکر، شیر و مواد دیگر تجمیع می شــود. البته استفاده 
از مقدار انبوهی شــکر به معنای آن اســت که شــکلات 
دیگر یک میوه تازه نیســت و چالش های محیط زیســتی 
و اقتصــادی بــه معنای آن اســت که احتمــالا جهان با 
کمبود شــکلات روبرو خواهد شد.اما دســتور تهیه جدید 
ETH Zurich ارائه  شــکلات که توســط محققان موسسه 
شــده احتمالا این مشــکلات را برطرف می کنــد. کلید 
اصلی روش نوین اســتفاده از مواد بیشتر از غلاف کاکائو 
اســت که در حال حاضر از آن جدا می شــود و شــامل 
مقــدار بیشــتری خمیــر و همچنین لایه داخلی پوســته 
اســت. این مــواد با یکدیگــر ترکیب می شــوند تا ماده 
ای به نــام »کاکائو ژله ای« را بســازند که به اندازه ای 
تواند جایگزین شــکر در دستور  شــیرین اســت که می 
تهیه بیشــتر شــکلات ها شــود.یافتن ترکیــب دقیق به 
آزمــون و خطای زیادی نیاز اســت. مقدار زیــاد کاکائو 
ژله ای سبب می شــد شکلات بهم فشرده شود اما مقدار 
انــدک آن نیز به اندازه کافی شــیرین نبــود. محققان به 
تدریــج روی ترکیبی تمرکــز کردند که حاوی 20 درصد 
کاکائو ژله ای بود که میزان شــیرینی آن مشابه شکلات 
فیبر  20 درصد  تلخ فعلی است.شــکلات حاصل همچنین 
30 درصد چربی اشباع شــده کمتر از شکلات  بیشــتر و 
تلخ اروپایی دارد. چنین دســتور تهیه ای احتمالا ســبب 
می شــود خوردن شــکلات عذاب وجدان کمتری همراه 
داشــته باشد و از ســوی دیگر کشــاورزان کاکائو نیز به 
یابند.البته قبل  از محصولشــان دســت  درآمد بیشــتری 
از آنکــه این شــکلات وارد بازار شــود، بایــد تغییراتی 
درزیرســاخت تهیه ایــن خوراکی انجام شــود. به عنوان 
مثال کشــاورزان کاکائو نیــز باید مواد را خشــک کنند 
تــا ژله را بســازند و تولیــد کنندگان محصــول نیز باید 

بتوانند آن را در فراینــد کاری خود بگنجانند.

شکلات  جدید  نوع 
شد اختراع 

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

شناخت و معرفت کلید قفل ها!

اولین تجربه رانندگی با جیپ رانگلر ۲۰۲۴ ؛ یک جراحی ضروری!

زمانی که بحث آفرود به میان بیاید یکی از بهترین گزینه ها جیپ رانگلر به ویژه مدل 202۴ آن خواهد بود. اخیرا ما فرصت تست و بررسی این نسخه تازه نفس از 
رانگلر را داشته ایم. همراه ما باشید. ما همیشه طرفدار جیپ رانگلر بوده ایم هرچند نسل کنونی آن کمی قدیمی شده است. چهارمین نسل آفرودر مشهور جیپ سال 
20۱۸ معرفی شــده و با معرفی فورد برانکو جدید فشــار بیشتری روی شانه های خود حس می کند. جیپ در پاسخ به رقیب هم وطن خود نسخه فیس لیفت شده 
رانگلر 202۴ را با تمرکز روی ویژگی های مدرن معرفی کرده است. این خودرو هم اکنون تکنولوژی، ایمنی و راحتی کابین بیشتری را ارائه می کند. خبری از معرفی 
پیشرانه جدید برای رانگلر 202۴ نیست. مدل پایه به نیروگاه آهنین ۶ سیلندر 3.۶ لیتری مجهز بوده هرچند امکان انتخاب پیشرانه 2 لیتری توربو نیز وجود دارد. 
در مدل روبیکان 3۹2 شاهد نصب پیشرانه ۸ سیلندر ۶.۴ لیتری هستیم و مدل پلاگین هیبریدی ۴xe نیز با پیشرانه 2 لیتری و دو واحد برقی و باتری کوچک عرضه 
می شود. خریدارانی که خواهان گیربکس ۶ سرعته دستی هستند باید پیشرانه 3.۶ لیتری را انتخاب کنند هرچند گیربکس ۸ سرعته اتوماتیک نیز در دسترس است. 

تمامی پیشرانه های دیگر رانگلر فقط با گیربکس اتوماتیک عرضه می شوند.

گواردیولا: کمپانی روزی سرمربی سیتی خواهد شد
سرمربی منچسترسیتی با ستایش از گزینه بلژیکی بایرن، او را مربی شایسته ای برای نیمکت تیم مونیخی دانست.به گزارش ایسنا، به نظر می رسد 
باشگاه بایرن مونیخ سرانجام جانشین توماس توخل را انتخاب کرده اما سرمربی جدید بایرن کسی است که کمتر کسی او را پیش بینی می کرد.

به نوشته روزنامه بیلد و چند روزنامه معتبر دیگر، بایرن  مونیخ با وینسنت )ونسان( کمپانی به توافق نهایی رسیده و اکنون تنها موافقت باشگاه 
برنلی باقی مانده است. به نوشته اسپورت، پپ گواردیولا هم به نوعی توافق بایرن با کمپانی را تایید کرد و به ستایش از این مربی جوان پرداخت.

گواردیولا گفت: خوشــحالم که بایرن مونیخ کمپانی را می خواهد؛ چرا که او مربی بزرگی اســت. می دانم که برخی به خاطر ســقوط برنلی به 
انتقاد از کمپانی می پردازند اما این برای من مهم نیست. کمپانی مربی با معیارهای بسیار بالاست و قطعا می تواند روزهای خوبی را تجربه کند.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب  قدرت بی قدرتان
در تاریخ ادبیات، کمتر نویســنده ای بــه بداقبالی جان فانته 
می توان یافت. او اگرچه توانســت با نــگارش فیلم نامه برای 
هالیوود به فقر وحشتناکش پایان دهد اما از گزند تبعیض های 
نــژادی و بی توجهی به داســتان هایش در امــان نماند. اما او 
نویسنده بزرگی بود و کتاب از غبار بپرس نیز امروزه مورد توجه 
عموم مردم اســت. در این کتاب و سایر نوشته های جان فانته 
مولفه هایی مانند فقر، مذهب، خانواده و شخصیت پردازی های 
ســریع وجود دارد. اشاره به این نکته ناگفته پیداست اما لحن 
و نثر فانته بسیار شبیه به چارلز بوکوفسکی است. بنابراین اگر 
به کتاب های این نویســنده و طبیعتاً اگر به کتاب های لویی 
فردینان سلین علاقه دارید، خواندن رمان های جان فانته نیز 
به شــدت پیشنهاد می شود. سبک این ســه نویسنده بسیار 
شــبیه به هم اســت. نیمه ابتدایی کتاب از غبار بپرس قرابت 
مفهومی بسیار زیادی با کتاب گرسنگیِ کنوت هامسون دارد 
و همچنین دیدگاه اگزیستانسیالیستیِ موجود در آن به مانند هم نسلانِ فانته، یعنی سارتر و کامو بی شباهت نیست. در 
کتاب از غبار بپرس ما با یک جوان که در هویت خود دچار مشکل شده است روبه رو هستیم. آرتورو باندینی اهل کلرادو 
است و با این امید که تبدیل به یک نویسنده معروف و معتبر شود به لس آنجلس مهاجرت کرده است. در ادامه داستان، 
شخصیت اصلی کتاب از غبار بپرس با یک پیش خدمت کافه آشنا می شود، زنی مکزیکی آمریکایی که او هم مانند جوانِ 
نویسنده سعی در کشف هویت خود در آن کشور است. به مرور زمان جوان ما عاشق پیش خدمت می شود، در حضورش 
کتمان می کند و در نبودش عطرش را می بوید و آثار حضورش را می بوســد و در آغوش می کشــد. اما داستان به همین 
راحتی و ســادگی به پیش نمی رود و اتفاقاتی که در عشق به زن و عشق به نویسندگی وجود دارد، داستان کتاب از غبار 

بپرس را شکل می دهد.

بیلی وایلدر
فهرست کارگردانان بزرگ تاریخ سینما در هر زبان و 
دیدگاهی آلفرد هیچکاک را در خود جای داده است. 
هیچکاک را می توان بیشــتر از یک موج، سبک و 
عنوان هایی از این دست دانست. او بی شک یکی از 
مولف های بزرگ و مهم تاریخ سینما برای همیشه 
خواهد بود. آلفرد هیچکاک )زادهٔ ۱۸۹۹ – درگذشتهٔ 
۱۹۸0( ازکارگردانان انگلیســی است که در طول 
فعالیت هنری اش در آمریکا بوده اســت. بسیاری 
از صاحب نظران سینما، هیچکاک را تاثیرگذارترین 
کارگردان ســینما مــی داننــد. از معروفترین آثار 
هیچکاک می توان به فیلم هــای روانی، پرندگان، 
ســرگیجه، پنجره عقبی )پنجره پشــتی(، ربه کا و 
شمال از شمال غربی اشاره کرد. هیچکاک ابتدا به  
عنوان کارمند فنی و تبلیغ نویس تعلیم دیده بود و 
در ســال ۱۹۱۹ به عنوان طراح میان نویس و تیتراژ 
وارد صنعت ســینما شد. اولین تجربهٔ کارگردانی او 
فیلم صامت بریتانیایی-آلمانی پلژر گاردن )۱۹2۵( 
بود. اولین فیلم موفق او با نام مستأجر: داستان لندن 
مه آلود )۱۹2۷( باعث شکل گیری ژانر دلهره آور شد 
و باج گیــری )۱۹2۹( اولین فیلم »ناطق« بریتانیایی بود.نام فیلم هــای دلهره آور 3۹ پله )۱۹3۵( و خانم ناپدید 
می شــود )۱۹3۸( در میان برترین فیلم های بریتانیایی در قرن بیســتم قرار گرفته است. او از ۱۹3۹ به شهرت 
بین المللی رســید و از ســوی تهیه کننده دیوید او. سلزنیک قانع شــد تا به هالیوود برود. این روند با رشته ای از 
فیلم های موفق از قبیل ربه کا )۱۹۴0(، خبرنگار خارجی )۱۹۴0(، سوءظن )۱۹۴۱(، سایه یک شک )۱۹۴3( و 
بدنام )۱۹۴۶( تداوم یافت. ربه کا برندهٔ جایزهٔ اسکار بهترین فیلم و هیچکاک هم نامزد بهترین کارگردانی شد.او 
برای قایق نجات )۱۹۴۴( و طلسم شده )۱۹۴۵( نامزد دریافت این جایزه شد. سپس بعد از مدتی افول در برخی 
فیلم هایش، او با فیلم های موفق بیگانگان در ترن )۱۹۵۱( و ام را به نشانه مرگ بگیر )۱۹۵۴( بازگشت و دوران 
طلایی فیلم سازی خود را آغاز کرد. هیچکاک بعدها چهار فیلم پنجره عقبی )۱۹۵۴(، سرگیجه )۱۹۵۸(، شمال 
از شــمال غربی )۱۹۵۹( و روانی )۱۹۶0( را کارگردانی کرد که نامشــان در میــان برترین فیلم های تاریخ قرار 

گرفته است. 

فرهنگ

یافته های پژوهش تازه پژوهشگران دانشکده روانشناسی 
و علوم تربیتی دانشــگاه تهران نشان می دهد پیری از 
دقت حافظــه کوتاه مدت تصویری می کاهد.به گزارش 
خبرگزاری مهر به نقل از دانشگاه تهران، مطالعه اخیر 
محققان دانشگاه تهران نشــان می دهد دقت حافظه 
کوتاه مدت با افزایش ســن به صورت پیوسته کاهش 
می یابد.احســان رضایت، عضو هیات علمی دانشکده 
روانشناسی و علوم تربیتی دانشگاه تهران و سرپرست 
این تحقیق، در این مورد توضیح داد: »یافته های جدید 
علمی نشــان می دهد که با افزایش سن، دقت حافظه 
کوتاه مدت کاهــش می یابد. این موضــوع از اهمیت 
بسیاری برای سلامت ذهنی افراد مسن و افزایش درک 
ما از تغییرات در عملکرد حافظه آن ها برخوردار است. 
در مطالعه اخیر که با مشارکت ۱02 نفر از افراد سالم 
در رده های ســنی ۱۸ تا ۷۱ ســال انجام شده، تأثیر 
افزایش ســن بر حافظه کوتاه مدت تصویری بررسی 
شده است.«این پژوهشگر علوم اعصاب شناختی درباره 
روش انجام این تحقیق، گفت: »در این پژوهش، افراد 
در یک تکلیف شــناختی حافظه کوتاه مدت مبتنی بر 
تصاویر شــرکت کردند. شــرکت کنندگان می بایست 
تصویر یک چهره را به حافظه می ســپردند و سپس آن را در میان تصاویر همانند بازمی شناختند.«استادیار دانشکده 
روانشناســی و علوم تربیتی دانشــگاه تهران درباره نتایج این بررسی گفت: »یافته های ما نشان داد که با پیری، تعداد 
خطاها به شدت افزایش می یابد. به عبارت دیگر، افزایش سن باعث افزایش معنادار انحراف معیار توزیع خطا می شود 
که نمایانگر میزان دقت افراد در طول این تکلیف شناختی است. منبع دیگر خطا می تواند انتخاب حدسی تصاویر باشد، 
که برای این نوع خطا ارتباط معناداری با افزایش سن مشاهده نشد.«نتایج این مطالعه که با مشارکت دکتر رضایت، 
دکتر جواد حاتمی، استاد دانشکده روانشناسی و علوم تربیتی دانشگاه تهران، و پژوهشگران دیگری از دانشگاه تهران، 
پژوهشگاه دانش های بنیادی و پژوهشکده علوم شناختی انجام شده است، اهمیت بالایی در درک تأثیر افزایش سن بر 
عملکرد حافظه کوتاه مدت دارد و می تواند در توسعه برنامه های پرستاری و مداخله های بهبودی برای افراد کهنسال به 
کار آید.مقاله استخراج شده از این تحقیق، به تازگی در مجله »پیری، روانشناسی عصبی و شناخت« از سوی انتشارات 

راتلج انگلستان منتشر شده.

محققان دانشگاه تهران بررسی کردند؛

تأثیر پیری بر دقت حافظه کوتاه مدت تصویری
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سرمربی تیم ملی فرانسه به شکست تیمش در بازی با ایتالیا واکنش نشان داد و آن را ناشی از ریسک خود دانست.به گزارش ایسنا، جمعه شب و در چارچوب 
گروه ۲ از سطح اول لیگ ملت های اروپا، فرانسه در پاریس و در حالی که با گل ثانیه ۱۳ بارکولا از ایتالیا پیش بود، اسیر بازگشت باشکوه شاگردان اسپالتی 
شد و دی مارکو، فراتسی و راسپادوری ۳ مرتبه دروازه مانیان را گشودند تا آتزوری با پیروزی ۳ بر یک فرانسه را ترک کند.به گزارش ساکرنت، دیدیه دشان، 
سرمربی تیم ملی فرانسه پس از یورو ۲۰۲۴ به شدت مورد انتقاد قرار گرفت، جایی که علیرغم این که تیمش به نیمه نهایی رسید، نتوانست فوتبال خوبی 
بازی کند. حالا فرانسه در اولین دیدار بعد از یورو در خانه به ایتالیا باخت تا اوضاع برای این تیم سخت تر شود.دشان بعد از شکست خانگی برابر ایتالیا گفت: 
مساله مهم در تیم در شرایط فعلی متعادل نبودن است. تیم جوان است و برخی از آن ها امشب اولین بازی خود را انجام دادند. می دانم که با قرار ندادن تیم 

اصلی در زمین، ریسک هایی را پذیرفتم و این به عملکرد کلی تیم آسیب زد.

دشان بعد از باخت به ایتالیا: ریسک کردم

ورزشی

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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